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Voorwoord

We komen weer uit het dal
De kunst en cultuur sector is zwaar geraakt in het afgelopen jaar. Dit hoeft verder geen 
toelichting. Na de lock-down in het afgelopen jaar zagen we weer diverse evenementen 
verschijnen. Tentoonstellingen, exposities, festivals en noem maar op. Iedereen had ook 
weer zin om naar buiten te gaan en om te genieten van kunst en cultuur, in de eigen 
regio, het eigen dorp of alweer verder weg. 

Kunst en Cultuur blijft trekken aan de mens. Dat is ook het mooie ervan, voor iedereen 
wat wils en iedereen zoekt zijn eigen interesses weer op. Of het nu muziek is of beelden-
de kunst waar we naar luisteren of kijken. We gaan er weer op uit. 

Vanuit Cultura Venray zijn we blij met de nieuwe beleidsnota die de Gemeente 
Venray heeft opgesteld. Input vanuit Cultura Venray is meegenomen en biedt weer  
nieuwe kansen. Eén van die kansen is het opzetten van de zogenaamde ‘maakfabriek’. 
Een plek waar jonge mensen vrij uit kunnen werken aan kunst en cultuur, dit onder 
deskundige begeleiding. Laat de jeugd floreren en laat ze meer bezig zijn met kunst en 
cultuur. Dit draagt er toe bij dat ze nu al kunst en cultuur een warm hart gaan toedragen 
en wie weet welke talentvolle muzikant of kunstenaar dit voort kan brengen.

Laat Cultura Venray de verbindende factor in deze zijn. Trouwens niet alleen verbindend 
maar ook stimulerend en laat de creatievelingen onder ons tot bloei komen.

Andre Duijghuisen



Corona
In 2021 speelde corona nog een hoofdrol in de culturele wereld. Dan kon er een klein  
beetje, dan weer niets. Er was veel behoefte aan informatie en duidelijkheid. Evenals in 
2020 was Marloes ook in 2021 het corona aanspreekpunt voor het hele culturele veld.

Daarvoor zijn er webinars gevolgd die met corona te maken hadden. De persconferenties 
hebben we gevolgd en vertaald voor onze achterban. Deze informatie is ook allemaal op 
de site geplaatst. Op verzoek hebben we de (specifieke) richtlijnen ook rondgemaild. 

We kregen vorig jaar het signaal vanuit onze achterban dat ze een ‘hart onder de riem’ 
nodig hadden vanuit de gemeente. Hier zijn we mee in gesprek gegaan. Helaas is dit in 
2021 nog niet afgerond. We zijn samen met de gemeente verder aan de slag gegaan om 
concrete ondersteuning te bieden om de (met name) terugloop van leden en financiën 
proberen door vernieuwingen nieuw elan te geven. 

We hebben in onze achterban onderzocht welke impact corona had en nog steeds heeft. 
Hierdoor konden we drie adviesrapporten (voor Jerusalem, HaFa en koren/theater- 
groepen) schrijven voor de gemeente en de diverse doelgroepen. Dit heeft onder andere 
geholpen om compensatie voor huur van gebouwen te krijgen. Ook is er een cultureel 
ondersteuningsprogramma gestart samen met de gemeente. 

Marloes Kempkens

Cultura Venray

marloes@culturavenray.nl

06 3445 2547

JERUSALEM

EN CORONA
onderzoeksrapport

Marloes Kempkens
Cultura Venray
marloes@culturavenray.nl
06 3445 2547

THEATERVERENIGINGEN
KOREN

EN CORONA

onderzoeksrapport

ORKESTENEN CORONA

onderzoeksrapport

Marloes Kempkens
Cultura Venraymarloes@culturavenray.nl

06 3445 2547



HaFaBra verenigingen en onderwijs

The Sky is No Limit
Christel en Sanne hebben nagedacht over het gehele concept van het bevrijdingsfestival 
in Venray. Hoe pakken we het op, wat zijn de ideeën nu en waarom doen we dit eigenlijk? 
In de vergaderingen is er heel concreet gedacht over de mogelijke vormen die het festival 
aan zou kunnen nemen in zowel programmering als inrichting. Er is wat minder aandacht 
geweest voor het gemeenschappelijke doel van het festival of de boodschap die uitge-
dragen dient te worden. Een doel geeft betekenis en richting. Daarnaast geeft het ook 
invulling aan toekomstige festivals waarop we kunnen voortborduren op datgene wat we 
hier bedenken.

Dus hebben wij samen even een stapje teruggezet en besproken wat vrijheid nu eigen-
lijk echt betekent in deze tijd, op deze plek (want vrijheid een paar duizend, of misschien 
wel honderd, kilometer verderop betekent iets héél anders dan hier) en wat we zouden 
kunnen doen om alle goede en concrete ideeën die er nu al zijn op te tillen en ze in een 
bakermat te leggen.  

 

Door corona dreigde echter ook dit originele plan te verdwijnen. Hiervoor werd de bezet-
ting omgebouwd, en als binnen locatie werd de Schouwburg geregeld. In drie maanden 
tijd heeft Marloes samen met Christel Derkx (de ideeënfabriek) de communicatie ver-
zorgd. Dit concert, waarbij de jeugd de belangrijkste spelers waren, was hét evenement 
van 2021. Fijn dat dat nog nét door kon gaan. Het was een daverend succes!



Samba Caramba
Om het plezier in muziek maken niet in de zomer te laten ver-
dwijnen hebben we samen met de Hafa een leuke ‘terugkomdag’ 
voor muziekleerlingen georganiseerd, voor zowel jong als oud.  
Ook alle communicatie is door ons verzorgd. Het succes smaak-
te naar meer en in 2022 zal er een nieuwe editie volgen.

FMV
Buiten onze vertegenwoordiging in de FMV-vergaderingen 
(Federatie van Muziekgezelschappen gemeente Venray) en 
normale ondersteuningswerkzaamheden voor de HaFa (subsidie 
template + verantwoording naar de gemeente toe) zijn we bezig 
geweest met het toekomstplan: hoe laten we de HaFa de plaats 
in de samenleving krijgen die het verdient? Verder hebben we 
gesprekken gevoerd met de bedenkers van het Nij Talint Orkest, 
een inspirerend Fries initiatief om juist de ouderen niet muzikan-
ten een vleugje ‘harmonie’ te laten proeven. 

Vanuit het midden Limburgse hebben we kennis gemaakt met 
‘Meer muziek in de samenleving’. Dit project verzorgd een innige 
samenwerking tussen scholen en verenigingen. Dit zou een 
gouden combi kunnen worden! Een project voor de jeugd én een 
voor de volwassenen. Afgelopen seizoen hebben er 149 leer-
lingen meegedaan aan de theorielessen die we samen met het 
FMV Steunpunt (in de persoon van Geert Jacobs) hebben geor-
ganiseerd. Ook het daaruit voortvloeiende Solisten en Ensemble 
festival was een succes. 
 
Door corona konden geen lessen/workshops op de scholen 
georganiseerd worden. Dat had, en heeft ontegenzeggelijk 
weerslag op het aantal nieuwe aanmeldingen. Hier moet nog een 
behoorlijke inhaalslag gemaakt worden. Daarbij participeren we in de actualisering van 
het totale leerplan Hafa. We ontwerpen samen een nieuwe leerstof waarbij ook voldoen-
de aandacht is voor digitale leervormen. Er is belangstelling uit onze buurgemeenten om 
hier samen in op te trekken en dat is alleen maar toe te juichen.

Met de praktische muzieklessen hebben 116 mensen meegedaan. Hieronder een  
overzicht (waarbij niet iedereen voor gesubsidieerd onderwijs in aanmerking komt).



Huis voor de Kunsten Limburg
Vanuit meerdere disciplines denken en doen we mee met activiteiten in en met het huis 
van de kunsten Limburg. We volgen workshops, we delen de informatie, en er is overleg 
met betrekking tot ondersteuning van muziekonderwijs.

Uitkomsten van de dialogen uit de twee sessies: 
Scholen vinden muziekonderwijs belangrijk maar benadrukken ook dat ze een bredere 
opdracht hebben dan alleen muziek. Ook de andere kunstdisciplines dienen aan bod te 
komen. De middelen die ze voor cultuuronderwijs ontvangen (prestatie-box middelen  
€ 16.37 per leerling inclusief de € 3,-per leerling voor museumbezoek) proberen ze even-
redig te verdelen over alle cultuuractiviteiten. 

Scholen maken hierin keuzes. 

Betreffende muziekonderwijs heeft men vooral ingezet op het implementeren van een 
digitale methode. Leerkrachten kunnen hier goed mee werken maar geven aan dat de 
inbreng van professionals noodzakelijk is om te blijven groeien als leerkracht.  
Co-teaching wordt ook aangedragen als effectief maar alleen als het zeer laagdrempelig 
wordt aangevlogen. Men beschouwt de vakleerkracht als rand voorwaardelijk. 
Aandachtspunten: 
• Zodra de professional verdwijnt vervalt muziekonderwijs tot een spel-les. De expertise  
 die de professional toevoegt is nodig aangezien de groepsleerkracht te weinig kennis  
 heeft op het gebied van muziekonderwijs om dit te kunnen opvangen. 
• De markt met betrekking tot vakleerkrachten muziek en/ of ZZP-ers die actief zijn  
 binnen het PO en VO is dun gezaaid. Als het om kwaliteit gaat is er vaak niet veel te  
 kiezen en zijn scholen al blij als ze de post van vakleerkracht bemand krijgen. Vraag  
 en aanbod zijn dus niet in balans. De vakleerkrachten die er zijn hebben een voorkeur  
 voor het VO. Reden: meer zekerheid, betere salariëring en vaste uren. 
• Opvallend is dat als er een vakleerkracht geworven moet worden dit vooral gebeurt  
 door inzet van het eigen netwerk. Ken je nog iemand die...? Er wordt geen profiel  
 opgesteld en nauwelijks een vacature uitgeschreven. Men checkt de kwalificaties van  
 een vakleerkracht niet en er is geen ballotage of accreditering vanuit het onderwijs en  
 de culturele sector. 
• Scholen geven aan dat de didactische kwaliteiten van de vakleerkracht vaak tegen- 
 vallen. Het lesgeven aan de onderbouw is fundamenteel anders dan het lesgeven aan  
 de bovenbouw. De vakleerkrachten die het beste passen binnen het PO zijn diegenen  
 die ook een Pabo-opleiding hebben voltooid. Deze groep is didactisch goed onderlegd  
 in alle groepen. 
• Scholen zijn zich niet bewust van bestaande structuren zoals de rol die kunstencentra,  
 Cultura Venray, de opleidingen (Pabo’s en Conservatorium),en de penvoerders die de  
 regeling CmK (Cultuureducatie met Kwaliteit) uitvoeren, kunnen spelen. 
   



CIK (Cultuur in de klas)
Met Cultuur in de Klas (CIK) willen we bereiken dat er meer cultuureducatie komt op de 
scholen, waarbij we cultuur enerzijds beschouwen als doel: leerlingen komen zoveel  
mogelijk in aanraking met zoveel mogelijk verschillende cultuurdisciplines, om een  
rijke leeromgeving te bewerkstelligen, en anderzijds als middel: bij onderwijsdoelen kan 
cultuureducatie worden ingezet om ontwikkeldoelen te bereiken. Bijvoorbeeld: muziek- 
onderwijs ter ondersteuning van taalontwikkeling of drama bij de verwerking van  
sociaal-emotionele thematiek als pesten. 

We willen ook bereiken dat cultuureducatie verduurzaamt op scholen doordat het wordt 
ingebed in het onderwijsbeleid en dat cultuureducatie meer top-of-mind komt bij leer- 
krachten. We sluiten hierbij nauw aan bij de strategische onderwijsdoelen. 

Dit alles doen we aan de hand van een aantal aanpassingen en speerpunten: 
•  Een transitie van werken met vaste budgetten naar projecten die vooraf aangevraagd  
 worden door scholen. In 2021 is gestart met een hybride vorm: Deels hadden scho 
 len een vast budget waar zij mee konden werken en deels konden er project-
 aan vragen gedaan worden. 
• Wij willen ons opstellen als adviseur voor het onderwijs, met kennis van het onderwijs  
 en van cultuureducatie. Vanuit deze rol denken we mee op tactisch en strategisch  
 niveau en zijn we steeds vaker op de scholen te vinden. 
• Wij willen scholen informeren over de mogelijkheden voor cultuureducatie in de regio. 
• We willen cultuureducatie op de scholen meer zichtbaar maken en delen.
• Er verschijnt drie keer per jaar voor de scholen een CIK-nieuwsbrief waarin onder 
 andere de aanbieders zich kunnen presenteren aan de scholen en wij een blog plaat 
 sen aan de scholen. Scholen hebben de kans om alles wat zij doen rond cultuur-  
 educatie te delen in deze nieuwsbrief.
• Er zijn plannen gemaakt voor een documentaire, of een andere vorm, over cultuur-  
 educatie op de scholen. Deze docu zal een aantal korte afleveringen omvatten. 
• We willen een magazine gaan maken over CIK dat naar alle scholen gaat. 
• We willen ICC-bijeenkomsten organiseren in samenwerking met SPO Venray 
• Het deel van onze website dat speciaal bedoeld was voor, en gebruikt werd door het 
 onderwijs ondergaat een metamorfose om beter aan te sluiten bij de wensen van met  
 name de aanbieders en ICC-ers (interne cultuur coördinatoren). 

Een aantal projecten waarin we actief meedoen aan inhoud en realisatie: 
Pleinproject De Keg, Project Drama (Schoolbreed) Focus, Project De Hommel 60 jaar, 
The Music Station, Creatieve vervangingspoule, Samba Caramba.
Schouwburg Venray: afstemmen en samenwerken m.b.t. cultuureducatie en voorstellin-
gen; Eenaktetheater rondom inclusiviteit
Cultuureducatie: inspiratie dag Lokaal C samenwerking, kennis en projecten delen.
Onthulling Respect-on, begeleiding en opleiding ZZP’ers vanuit lokaal C, Ervaringen de-
len met gemeente Boxmeer/St Anthonis/Gennep. 



Nieuwe collega’s stellen zich voor

Wie is Sandra?
Ik ben Sandra en ik ben de nieuwe coördinator educatie bij Cultura Venray. 
Een onwijs leuke uitdaging. Samen met de scholen én de cultuuraanbieders 
ga ik me sterk maken om cultuuronderwijs verder vorm te geven in de  
gemeente Venray. Ik vind het belangrijk dat alle kinderen kunnen genieten 
van cultuur, en mogen ervaren wat cultuur kan doen. 
Zelf doen, samendoen, verwonderen, genieten en groeien. Cultuur is voor 
het leven!  
 
Zelf maak ik graag muziek. Ik zing en speel gitaar in een aantal bandjes. 
Ook ben ik naast deze leuke baan nog trainingsacteur, een heel specifieke 
vorm van acteren die ingezet kan worden bij het leren omgaan met aller-
hande moeilijke situaties. Maar genoeg over mij, ik ben ook benieuwd wie jij 
bent! Tot snel!

Sandra loopt warm voor: 
• Initiatieven gericht op versterking van kunst- en cultuureducatie in Venray  
 en omgeving
• Contacten onderhouden met onderwijsinstellingen en andere culturele 
 instellingen op het gebied van kunst- en cultuureducatie 
• Contacten onderhouden met cultuurliefhebbers op het gebied literair
• Het op de hoogte blijven van actuele ontwikkelingen in de markt

Wie is Teuntje?
Ik ben Teuntje, en ik ben afgestudeerd aan de opleiding Fine Art and Design 
in Education aan de kunstacademie van Maastricht. Ik ben aan de slag bij 
Cultura Venray als cultuurcoach in de richting beeldende kunst, en daar heb 
ik uiteraard ontzettend veel zin in!

Tijdens mijn opleiding heb ik samengewerkt met verschillende doelgroepen 
en leeftijdscategorieën door het maken van educatieve video’s en creatieve 
lessen. Mij lijkt het gaaf om jongeren uit Venray een positieve ervaring te 
geven met (beeldende) kunst, door deze samen met andere doelgroepen 
op een kunstzinnige manier aan elkaar te verbinden.

In mijn vrije tijd hou ik me naast het bezoeken van muziekfestivals ook veel 
bezig met schilderkunst, fotografie en film. Ik bezoek graag musea en ik sta 
altijd open voor het opdoen van nieuwe kennis en het leren van skills.

Teuntje loopt warm voor: 
• Het domein beeldende kunst 
• Het onder de aandacht brengen van beeldende kunst bij de jongeren 
• Het domein film en foto



Wie is Marielle?
Mijn naam is Marielle. Sinds het voorjaar van 2019 ben ik als vrijwilliger 
werkzaam bij Cultura Venray. Een erg leuke organisatie waarbij ik me richt 
op de vormgeving van alle activiteiten en ondernemingen die mijn collega’s 
regelen en/of organiseren. In de loop van de tijd zijn mijn werkzaamheden 
uitgebreid tot camerawerk, eindmontage en aanvullende organisatorische 
taken. Door te werken voor Cultura wordt mijn culturele kennis en interesse 
steeds groter, wat erg prettig is..

Zelf wandel ik erg graag, zo ook over culturele wandelroutes, ga ik graag 
mee in het motorzijspan van mijn vriend om mooie tochten te maken, be-
zoek ik regelmatig een festival en ook ben ik regelmatig bij optredens van 
lokale band(je)s te vinden. 
 
Marielle loopt warm voor: 
- Het ontwerpen van nieuwe logo’s, flyers, posters en huisstijlen 
- Het maken van dynamische filmpjes
- Het opzetten en organiseren van een TV programma (en/of Facebook) 
- Het verzorgen van aanvullende organisatorische taken. 



Heb je altijd al eens als muzikant in een theaterproductie willen spelen? 
Grijp dan nu jouw kans! 

De documentaire ‘Wei’ van filmmaker Ruud Lenssen wordt op de planken gebracht. Deze 
documentaire wordt een theaterproductie, waar kippenvel tijdens de gehele voorstelling 
geen uitzondering is. 

Wij zoeken een cellist, pianist, trompettist en (bas)klarinettist, die: 
- Ervaring heeft in het lezen van bladmuziek
- Kan improviseren wanneer nodig
- Beschikbaar is voor repetities en voorstellingen 
- Kan inspelen op andere muzikanten 

Heb jij interesse? 
Neem contact op met Craviet
info@craviet.nl

Muzikanten gezocht

Cultuurmarketing / socials / PR
Eind 2021 zijn we begonnen met een cursus cultuurmarketing die de nadruk legt op 
marketingstrategieën en contentmarketing. We willen met het vergaren van deze kennis 
onze ‘klanten’ nog beter kunnen bereiken en berichtgeving ook zo goed mogelijk af laten 
stemmen met de diverse doelgroepen. 

We mogen ook bogen op de succesvolle promo’s en ontwerpen die we gemaakt hebben 
voor onze partners. Een korte bloemlezing:
Samba Caramba logo, en flyer, promo Buutenste Binnen, Onderzoekrapporten ontwerp 
en vormgeving Jerusalem, Hafa onderzoek, logo The Music Station, Stagelife logo,  
Vexpo logo. Maar ook de flyer voor dementievriendelijk Venray en NoLimit.

e x p o s i t i e  &  i n f o r m a t i e p u n te x p o s i t i e  &  i n f o r m a t i e p u n t
D E M E N T I E
DE VELE GEZICHTEN VAN

vrijdag 10 september 15.00 uur

Dagelijks 14.00 tot 17.00 uur
t/m 21 september 
(muv zondag)

 OPENING: 

Schoolstraat 26
Venray

 LOKATIE: 

• Kunstwerkplaats Venray
• Venray dementievriendelijk
• Alzheimer NL

 SAMENWERKING: 



Nieuwe insteek kunst-naar-café
Samen met museum Bommel van Dam en het Odapark zetten we het vervolg van 
Kunst-naar-cafe in werking, en brengen we een samenwerking tussen Venlo en Venray 
op gang. Gezien de eerdere ervaringen zal ook Horst ad Maas (Megazeen) de weg wel 
weer weten te vinden naar een nog volwassener programma en sprekers. We nodigen 
professionals uit om te vertellen over hun vakgebied en de relatie tot kunst en cultuur. 
Eind 2022 zal de eerste lezing gegeven worden. Beurtelings in Venlo en Venray, dat met 
name om de regio dichter bij elkaar te brengen. 

Schijt aan de grens
We hebben kunstenaars gezocht die wilden exposeren op de mini-uitgave van Schijt aan 
de grens. Hierbij veel contacten gelegd en samengewerkt met de organisatie, aanwezig 
geweest bij Schijt aan de grens. Dit zet zich voort in 2022, waarbij er weer opnieuw naar 
(jonge) makers gezocht wordt die iets kunnen betekenen voor dit evenement.
Er lopen inmiddels meer dan drie initiatieven parallel aan elkaar. 

 



De ‘Maakfabriek’
Eerste bijeenkomsten en kennismaking met jongeren die interesse hebben in het  
opzetten van een plek waar jongeren bij elkaar kunnen komen om te maken, te creëren 
en (van elkaar) te leren. We zoeken nadrukkelijk naar een natuurlijk ontstaan van initiatie-
ven, geen voorop uitgewerkte plannen, gewoon een omgeving creëren waarbinnen  
jongeren de mogelijkheid hebben om kennis te maken met en hopelijk worden gestimu-
leerd om creatieve, culturele insteken te kiezen. In 2022 is dit realiteit geworden. Hierin 
wordt ook nadrukkelijk de samenwerking met Raayland en the B vormgegeven.

Door de jongeren van het eerste uur is de werktitel ‘Maakfabriek’ verworden tot Studio 11.
Studio 11 is een locatie waarin jongeren zichzelf en elkaar kunnen leren kennen, en waar 
zij hun creativiteit tot bloei kunnen laten komen. Podcasts maken, kleding ontwerpen, 
duurzame kunstwerken verzinnen of gewoon chillen en je huiswerk maken? Bij Studio11 
kun je het vinden!

‘Jongeren’ is een doelgroep die lastig te definiëren is. Er is namelijk geen typische 
jongere. Dat is een gegeven dat wij graag in ons achterhoofd houden bij het opzetten 
van dit project. In de voormalige Pasch-winkel op Schoolstraat is in samenwerking met 
scholieren van het Raaylandcollege het idee ontstaan tot het opzetten van een laagdrem-
pelig cultureel centrum, voor (en door!) jongeren. 

Uit een globale rondvraag blijkt dat jongeren het vaak lastig vinden aan te duiden wat 
cultuur (voor hen) betekent, en wat zij nodig hebben om op cultureel vlak tot bloei te 
komen. Ze weten vaak niet bij wie ze terecht kunnen met zulke vragen en vinden zaken 
zoals bellen, vragen en in gesprek gaan met verschillende instanties vooral eng. Ze willen 
serieus genomen worden en ze willen dat er naar hen geluisterd wordt wanneer zij aan 
de bel trekken.

Studio11 lijkt de uitgelezen kans om onderzoekend met deze informatie aan de slag 
te gaan; erachter te komen wat werkt, en wat zéker niet werkt. 

Inspiratie voor dit project is ook mede opgedaan in: Maison Florida in Hasselt en later bij 
het project Outpoet in Heerlen.



WAT HEEFT STUDIO 11?
- Een locatie waar ruimte is voor het voeren van gesprekken, uitvoeren van verschillen 
 de activiteiten, het maken van muziek of het bijwonen van een filmavond.
- Studio 11 beschikt over een laagdrempelige oefenruimte, waar jonge bandjes kunnen  
 repeteren, die daarna door kunnen stromen naar plekken met meer faciliteiten, zoals  
 The B (daar blijkt best wel een drempel voor te zijn).
- Een plek voor Omroep Venray, waar zij (samen mét de jongere) geluidsopnames en  
 live-radio konden creëren. (dit is vanwege organisatorische uitdagingen bij de omroep  
 nog niet gerealiseerd)
- Een workshopruimte, waar wisselende workshops en activiteiten uitgevoerd kunnen  
 worden.
- Een ‘chill-plek’, waar jongeren samen kunnen zitten, bordspellen kunnen doen, of  
 misschien afspraken hebben met professionals.

DOELGROEP
De doelgroep bestaat uit jongeren tussen de 12 en de 24 jaar. Er zullen workshops en 
evenementen georganiseerd worden voor verschillende leeftijdscategorieën, maar we 
pleitten er ook voor om groepen juist bij elkaar te laten komen door verschillende  
gemeenschappelijke activiteiten te organiseren. 

Het doel is dat er rondom de jongeren zo min mogelijk bemoeienis is vanuit 
‘volwassenen’.

KRUISBESTUIVING
Naast het bij elkaar komen van verschillende 
leeftijdscategorieën, schenken we ook aandacht 
aan verschillende culturele disciplines. Denk 
hierbij aan dans, muziek, beeldende kunst, 
theater, performance, film, fotografie, digitale 
media (zoals het creëren van podcasts) en 
verschillende skills. We zetten hierbij het liefst 
in op skills die (nog) niet aangeboden worden in 
het Venrayse, of waar jongeren (bijvoorbeeld op 
school) niet snel mee in aanraking komen.



KUNSTENAARS
Bij Studio 11 zullen we gebruik maken van de expertise van professionals in de kunst en 
cultuurwereld. Experts zullen ingezet worden voor het geven van lezingen, workshops of 
andere activiteiten, en zullen in de meeste gevallen in samenwerking met Odapark  
Venray geselecteerd worden. De selectie vindt plaats op basis van aansluiting bij de  
jongere doelgroepen.

COMMUNICATIE: PR EN MARKETING
- De PR en Marketing zal uitgevoerd worden door de jongeren zelf. Zij gaan aan de slag  
 met guerrilla-marketing, onderzoeken de werking van verschillende social-media  
 platforms en voeren deze zaken ook zelf uit. Zij hebben nauwe banden met hun  
 middelbare school, en dus met de locatie waar het grootste deel van onze doelgroep  
 zich bevindt. 
- Het grootste deel van de communicatie zal zich bevinden op social media platforms  
 Instagram en Tiktok. Via deze pagina’s wordt er uiteraard ook verwezen naar de 
 website van Cultura Venray.

VOORDELEN
- Jongeren (met interesse voor kunst en cultuur beschikken over een laagdrempelige  
 locatie om met elkaar in contact te komen en hun talenten te ontwikkelen en zich te  
 professionaliseren, of samen te werken met verschillende organisaties (Odapark,  
 Cultura Venray, culturele aanbieders e.d.)
- Er zal kruisbestuiving plaatsvinden tussen verschillende jongeren van verschillende  
 leeftijden, maar ook tussen organisaties.
- De jongere weet bij vragen met betrekking tot Kunst en Cultuur waar, en waarvoor ze  
 Cultura Venray kunnen vinden.

RISICOSCHETS/PROBLEMEN
- Het gebruik van de locatie door minderjarige geïnteresseerden: Hoe gaan we hiermee  
 om? Toezicht, verantwoordelijkheden en sleutelbeheer.
- Buma Stemra regelgevingen en fair-practice en de code diversiteit en inclusie.
- Hygiëne / schoonmaak, geluidsoverlast en dergelijke.
- Begeleiding bij activiteiten



EVALUATIE
Evaluatie zal gebeuren op basis van video’s en foto’s. Deze worden vastgelegd in een 
aparte reportage en verantwoording van dit project.

WORKSHOPS
Aan de hand van de vragen en belangstelling vanuit de jongeren zoeken we naar work-
shopgevers, activiteiten of lezingen die door het gros van onze doelgroep (15-25) als ‘vet’ 
ervaren wordt. We zoeken naar mensen in het werkveld die als inspiratie kunnen dienen, 
zoals een barber, tatoeëerder of nail-art specialist, maar zoeken ook naar verschillende 
kunst- en cultuurvormen die na een workshop een blijvend resultaat achter laten. Dit kan 
zowel een product zijn als een mind-opening ervaring.

- Tattooeer workshop: We nodigen een (bij voorkeur Venrayse) professionele   
 tatoeëerder uit die een aantal geïnteresseerden de kneepjes van het vak uitlegt, en  
 anekdotes kan vertellen over het leven als tatoeëerder
- Workshop podcasts maken
- Een barber die een workshop voordoet met /bij een bezoeker
- Workshop bio plastics: bewust bezig zijn met milieu, klimaat en duurzaamheid
- Workshop mallen maken
- Workshop zeefdrukken
- Voyeurisme workshop
- Muziek maken, tekstschrijven, en editing.

IDEEEN:
- Bingo
- Filmavond
- Zelfbescherming (EHBO)
- Kookles/eten naar eenzame ouderen brengen
- Alcoholvrije cocktailworkshop
- Muziek schrijven

Ook het Raaijland heeft, met name met het Agora onderwijs al een paar activiteiten ge-
pland en is van zins om volgend schooljaar wekelijks aanwezig te zijn.

 



Samenwerkingen

Peel en Maas
Vanaf maart 2021 zijn we een samenwerking aangegaan 
met de Peel en Maas om op gezette tijden een cultu(u)r(a) 
pagina te vullen. Hiervoor verzamelen we informatie voor 
en zetten het om in een leuk nieuws/persbericht. Het blijft 
wel uitdagend om hier de juiste content voor aangeleverd te 
krijgen.

Venray Bloeit
Onze activiteitenagenda is gekoppeld met de Venray Bloeit 
agenda. Onze agendapunten worden automatisch doorge-
zet naar deze website. Bezoekersaantallen en responses 
worden gedeeld, zodat we op de hoogte gehouden werden 
van de cultuurliefhebbers via Venray Bloeit. 

Samenwerking poporganisaties cultuurregio 
Noord Limburg / proeftuinen
We hebben ons aangesloten bij een provinciaal overleg 
geïnitieerd door Pop in Limburg waarin pop consulenten in 
overleg met elkaar gaan/blijven. Daaruit zijn al een aantal 
initiatieven ontstaan.



Projecten

Hangjongerenbijeenkomsten
Bijeenkomsten waarover gespard werd over de hangjongeren 
die zich, vooral ’s avonds in het Odapark bevinden. Met een 
aantal partners samengezeten en gespard over het bereiken 
van jongeren door middel van ludieke of absurde kunstwer-
ken. Dit plan is uiteindelijk overgelopen in de voorgenoemde 
‘maakfabriek’. Odapark zal een inhoudelijk ondersteunende 
rol hebben op het gebied van kunst en kunstenaars. 

Museum psychiatrie
Kennismaking met vrijwilligers van het museum, uitleg over 
project ‘foob’, meegedacht over de betrekking van jongeren bij 
het museum, en over het gebruik van Social media. Krijgt een 
vervolg wanneer de nieuwe website en het nieuwe museum 
officieel heropent in mei 2022.

Mural Wanssum
Het organiseren en ontwikkelen van het mural-project van  
(en samen met) René Poels. Ligt nu stil door eventuele sloop van desbetreffend gebouw.

Xpeditielab
Samen om de tafel met Raayland en Xpeditielab voor het organiseren en ontwikkelen van 
‘leskisten’ voor het primair onderwijs.

Cultuurtje
In 2021 hebben we waar mogelijk het Cultuurtje voortgezet. 
Op sommige momenten was dit onmogelijk door Corona en 
de beperkingen en hebben we slechts een beperkte agenda 
kunnen delen. Op andere momenten kon iets meer, en heb-
ben we een digitaal cultuurtje kunnen maken. Hier heeft  
Marloes de interviews voor geregeld. En de informatie wat  
betreft activiteiten aangeleverd. Peggy en Marielle droegen 
zorg voor de montage en uiteindelijke realisatie. Met het aankomende vertrek van  
Marloes is besloten nieuwe manieren te gaan ontdekken en het Cultuurtje  
zoals het bestond niet voort te zetten. 

Opstart Craviet 
Na het succes van de pilot van Wies, zijn we ondersteunend 
geweest bij het opstarten van de stichting Craviet (Creatief, Re-
gionaal, Amateur, Verbindend, Innovatief, Ensemble en Thea-
ter). Dit project is gestart met een fijne samenwerking met de 
schouwburg Venray.



Craviet zal naar aanleiding van de pilot van Wies, zelfstandig doorgaan met maatschap-
pelijk theater. Vanuit Cultura Venray hebben we ondersteund in het aanvragen van finan-
ciën en kennis met betrekking tot het opstarten van een stichting.

Stagelife
In 2016 is het popladderplan geschreven. Een ambitieus plan 
waarin muzikanten een groei doormaken van hobby muzikant, 
naar volwaardig artiest/ondernemer. Dit plan is echter nooit 
van de grond gekomen. In 2021 is dit nieuw leven in geblazen 
en zijn we gaan kijken hoe het eenvoudiger kan. Samen met 
de Muzikantine in Horst ad Maas (in de persoon van Marlou 
Jenniskens) hebben we een tussenfase bedacht die een op-
stap zou kunnen zijn naar het popladder plan. 

We hebben het de titel ‘Stagelife’ gegeven. 6 gemeentes zijn de samenwerking aange-
gaan en dit was de eerste winst natuurlijk. 6 consulenten hebben iedere 2 weken overleg 
gehad om zo tot een rotsvast plan te komen. Met de ondersteuning van Pop in Limburg/
proeftuinen konden zij Stagelife starten. 13 Muzikanten van hoog niveau gaan in 2022 op 
tour door Noord-Limburg en tijdens deze concerten, die 1 jaar duren, krijgen zij niet alleen 
een mooie reeks optredens op hun cv, maar maken we ook mooi zichtbaar dat we talent 
van waarde hebben in Noord-Limburg. Ook is het zaak dat livemuziek weer de aandacht 
krijgt. 

Buuteste binnen in de dorpen
Na het succes van het tv-programma ‘Buuteste binnen’,  
hebben we gezorgd voor een uitgebreide evaluatie onder de 
deelnemende partijen en gezorgd voor een prima afronding. 
Afgaande op de reacties, werd het goed ontvangen. 

Venray kan veel leren van haar dorpen, en tegelijk willen we 
banden versterken. Om dit te realiseren hebben we 2 plannen 
opgetuigd. De volgende stap stond al op de planning, de  
dorpen safari. Hoe zou dat eruit kunnen zien? Nou, zo bijvoorbeeld: 

Een fietsroute door de dorpen in 1 gekozen weekend. Mensen kunnen zich opgeven 
voor deze fiets safari (ouderen zullen de safari met de bus doen), waarbij de kerkdorpen 
aangedaan worden en ieder dorp zijn eigen minifestival houdt. Op het centrale plein of de 
hoofdstraat, zien we de lokale fanfare, en kan er jeu de Boeles gespeeld worden. Tijdens 
koffie en gebak zien een korte uitvoering van het jeugdtheater en natuurlijk doen we de 
lokale klompenmaker aan. Natuurlijk mag de geschiedenis niet ontbreken, dus voordat 
we verder gaan naar het volgende dorp, nog even snel een blik in het minimuseum van 
het dorp. Ieder dorp werkt in zijn eigen kracht en laat zien wat er bestaat in de dorpen en 
waar ze goed in zijn en of trots op zijn. 

Helaas mocht dit alles geen doorgang vinden. De plannen zijn voorgesteld tijdens een 
dorpsraden-overleg, maar we kregen als reactie terug dat de dorpen op dat moment niets 
zagen in een samenwerking hierin. Toch geven we niet op. Er zijn veel te veel mooie 
dingen om van te leren bij een kijkje in elkaars keuken. We moeten alleen even de juiste 
weg zien te vinden. 
 



The Music Station
Tijdens een bezoekje aan Muziekcentrum 
Venray, zijn we in gesprek geraakt en spoedig 
zaten we aan tafel met Leon en Ramon en is 
het brainstormen begonnen. 

Vraag 1:  Waarom is er steeds minder livemuziek? – er is ook steeds minder aanwas in  
  nieuwe muzikanten.
Vraag 2:  Hoe kan dat dan? – om geïnspireerd te raken moeten nieuwe muzikanten  
  livemuziek zien en ervaren. Anders wordt men zeker niet geïnspireerd.
Vraag 3:  Hoe kunnen we zorgen dat men weer in contact komt met het beleven en  
  maken van livemuziek? – schoolbands.  

Concreet plan: 
Als we kunnen zorgen dat kinderen kunnen “proeven” van het zelf muziek maken, dan is 
er een zaadje gepland. Als je voldoende zaadjes plant, zal er uiteindelijk iets ontkiemen. 
Er is een samenwerking opgezocht met vier muziekdocenten. Basisschool ‘de hommel’ 
zou deze pilot een jaar lang onderdak bieden. Halverwege het jaar kunnen we al zeggen 
dat het een succes is. Er zijn twee bands gevormd en er staan er nog twee op de plan-
ning. De kinderen vormen dus echte bands en geven aan het eind van het schooljaar een 
concert. Tot nu toe zijn alle partijen erg enthousiast en het geloof in dergelijke projecten is 
alleen maar gegroeid. 

Opstarten Vexpo
Een expo waarbij de aanbieders van kunst en 
cultuur zichzelf kunnen presenteren in één groot 
gebouw. Bezoekers kunnen dan een tour maken 
door het gebouw en in ieder lokaal een andere aan-
bieder zien/bevragen zoals de fanfare, een kunste-
naar, een koor, muzikant, docent en/of theater. Op het laatste moment is dit geannuleerd 
omdat het door de corona beperkingen niet de vorm zou krijgen die het nodig had. 

Opstarten WMK (Willy’s Muzikantine)
We zijn de samenwerking opgestart met de Muzikantine uit Horst ad 
Maas. Samen maken we een tv waardige serie programma’s waarbij 
we aandacht geven aan de muzikanten van de omgeving. Filmen 
staat gepland voor 2022. Uitzenden gedurende het hele jaar van 
2022.

Dwars door Limburg
Peggy neemt samen met 2 andere presentatoren uit Noord-
Limburg de presentatie voor haar rekening van dit wekelijkse 
TV-programma waarbij we de kunst en Cultuur promoten
uit heel Noord Limburg. Wekelijks schuiven er experts aan uit de 
provincie. Dit programma wordt uitgezonden in Peel en Maas, 
Horst ad Maas en Venray. Dit genereert aandacht voor de kunst 
en cultuur in de regio en versterkt de samenwerkingen en het 
netwerk van Cultura Venray.



Onderzoek bekendheid Cultura Venray 
We zijn een onderzoek gestart naar de bekendheid van Cultura Venray. Conclusie is dat 
heel veel mensen Cultura Venray wel kennen maar niet bekend zijn met wat Cultura 
Venray doet. Een spiegeling van hetgeen er moet veranderen om doelgroepen te berei-
ken is gewenst. Beeld en geluid (video en podcast), website, sociale media etc worden 
onder de loep genomen. Intentie is om in 2022 nodige wijzigingen door te voeren en het 
contact met iedereen in de gemeenschap te versterken. Ook krijgt een van de medewer-
kers van Cultura Venray de taak om behoefte onderzoek uit te voeren in 2022/2023. 

Marloes zoekt een Hobby (MZH)
In deze videoreeks ging Marloes naar diverse aanbieders om te 
onderzoeken of haar ideale hobby erbij zat. Intentie: aandacht 
geven aan de aanbieders van Venray en mogelijk nieuwe 
gebruikers inspireren. Met het vertrek van de naamgever van 
dit programma bij Cultura Venray is dit programma gestopt, 
maar werd uiteraard wel uitgezonden.



Cultuurpeilers
Met name door corona zijn een aantal overlegstructuren verwaterd en moeten weer 
opnieuw leven ingeblazen worden. Sommige structuren zijn zelfs weggevallen. Met nieuw 
elan gaan we hiermee aan de slag. Denk aan gestructureerde samenwerkingen met de 
Schouwburg, het Odapark, het museum, en de bibliotheek. Daarvoor is een plan gemaakt 
en een start met de uitvoer gemaakt.

Samen met de kwartiermakers van/voor het HPV en het museum denken, praten en doen 
we mee om een stabiele organisatievorm te geven en om de onderlinge samenwerking 
en uiting zo goed mogelijk vorm te geven.

Samen met Venray Beweegt werken we aan een gezamenlijk platform voor iedereen in 
Venray die op welk gebied dan ook MEE wil DOEN. Dat wordt eind dit jaar gelanceerd 
onder de naam MeeDoen en is via diverse sites, maar ook toegankelijk via meedoen.
venray.nl.

Met Venray Dementie Vriendelijk hebben we een expositie georganiseerd voor de makers 
van de ‘Kunstwerkplaats’. Hierbij was er plek voor de expo en een ontmoetingsplek voor 
ouderen en jongeren met informatie over het thema dementie.

De overlegstructuur met het DCKL (Directieoverleg Cultuur en Kunstencentra Limburg) 
hielp hierbij door kennisdeling, informatievoorziening, en workshops. Belangrijke 
gesprekitems zijn/waren #MeToo, vertrouwenspersonen en veiligheid. Inclusie en 
Diversiteit is een ander belangrijk speerpunt voor de komende tijd.

Ook hebben we onze ervaringen en kennis gedeeld met een aantal politieke partijen 
binnen het Venrayse. Zo leren we van elkaar wat de wensen en behoeftes zijn voor de 
gemeenschap waarvoor we beiden actief zijn. 
 

DOEN
MEE

expositie & informatiepunt
expositie & informatiepuntD E M E N T I EDE VELE GEZICHTEN VAN

11 t/m 21
september 

Dagelijks 14.00 tot 17.00 uur
(m.u.v. zondag)

Schoolstraat 26
Venray

 LOCATIE: 



Digitaal en toegankelijkheid

Digitale (leer)momenten
Doordat de bruisende culturele wereld wat langzamer draaide was er tijd om kennis te 
vergaren door middel van webinars (muziekloterij, betere en leukere online sessies, 
verkiezingen, landelijk cultuurdebat). Belangrijk is om op de hoogte gehouden te worden 
van ontwikkelingen in het culturele veld. We hebben dan ook veel landelijke webinars 
gevolgd en zo nieuwe ideeën opgedaan. 

WCAG
WCAG (Web Content Accessibility Guidelines) op z’n Nederlands de wet digitale toegan-
kelijkheid. En met name digitale toegankelijkheid voor iedereen. En dat sluit weer aan bij 
ons streven naar optimale inclusie. We hebben informatie vergaard rondom de WCAG. 
Moeten wij als Cultura Venray hieraan voldoen? Zo is er ook al meer bewustzijn ge-
creëerd en hebben we gekeken wat dit voor ons ging betekenen. Hierin hebben we een 
aantal stappen gedefinieerd waarmee we aan de slag gaan; Allereerst de (technische) 
toegankelijkheid regelen en, afhankelijk van de voor ons geldende regelgeving, verdere 
stappen nemen.
 

Nieuwsbrieven
In 2021/2022 hebben we een aantal nieuwsbrieven, soms specifiek naar het onderwijs, 
verstuurd.  

AVG
Ook de AVG (Algemene Verordening Gegevensbescherming) regelgeving houdt ons 
bezig. Tweemaandelijks wordt er een privacy update rond gestuurd. We bewaken en 
adviseren over de wenselijkheid/plicht om bij overeenkomsten aanpassingen te maken en 
eventueel, daar waar nodig geheimhoudingsovereenkomsten aan te passen.




